
Търговище

АНТОАНЕТА МАРЧЕВА

- Д-р Димитров, обви-
няватви,чесвключване-
то и на други партии в
управлението на ГЕРБ
се размива отговорност-
та и се подменя вотът?
- Потенциалът на гра-
да не е твърде голям по
отношение на експерти-
те, каквито са задължи-
телни за доброто упра-
вление на една община.
За постигането на тази
цел търся най-добрите
специалисти във всяка
сфера.

Партиите
нямат значение,
когато са нужни
експерти
Всеки трябва да се убеди,
чекогатовлезевобщина-
та, няма партия, а има
много, много работа.
Моятацелбешедаизпол-
звам капацитета на всич-
ки - БСП, ДПС, ГЕРБ и
другите в общинския съ-
вет, за да направим ръко-
водство, което да е ефек-
тивно и експертно.
Държа политическите
дрязги да останат извън
работата ни, защото хо-
рата искат да виждат как
нещата се променят бър-
зо и без лутане. Партията
ни е категорично против
противопоставянето и
слага на преден план ин-
тереситенахората.Азсъ-
що съм диалогичен чо-
век. Като лекар с над 25 г.
практика съм свикнал да
помагам да се ражда жи-
вот и ще продължа да го
правя и като кмет.
Искам да се раждат до-
бри новини за общината
нииданамеряповечепод-
дръжници на тази кауза.
-Следпървите6месеца

какво ви притеснява и
искате да промените бър-
зо?
-Факте,чезаварихедна
“заспала” община. Пола-
гаме усилия да събудим
администрацията и да ра-
ботим на по-високи обо-
роти. Повечето хора ус-
пяха да свикнат с новите
темпове, на други още им
е трудно. Ще изчакаме
още - ако трябва, ще на-
правя смени.

Темпото трябва
да се ускори
и да се гони растеж.
Трябва да се подобри ин-
фраструктурата, со-
циалните услуги, да се
мисли за младите, за
спорта, образованието,
културата.
Проблемитесамногои
различни. Първият, с
който се сблъскахме, бе-
ше проектът за водния
цикъл. Беше сериозно
зациклил - улиците раз-
копани, недовършени
връзки и участъци. Бях-
мезастрашениотзагуба-
та на много средства.

Кметът д-р Дарин Димитров:

Поне година е нужна за
промяна в Търговище
Държа политическите
дрязги да останат
извън работата, защото
хората искат резултати
бързо и без лутане

вихте за нуждата от нови
услуги?
- Това е един чудесен
проект, наречен “Нови
хоризонти”, но, за съжа-
ление, възможностите
бяха такива, чеможемда
отделим асистенти за
час-два за 165 човека,
което е малко - канди-
датстваха близо 400.
Тези услуги ще стават
все по-важни и явно
трябва да намерим сред-
ства от общинския бю-
джет. Пенсионерите,
които ме срещат, искат
дом за възрастни, защо-
то близките им са в чуж-
бинаиливдругиградове.
Има нужда от такъв дом,
въпреки че европейски-
те изисквания са други.
Смятаме да преосмис-
лим финансите, да отде-
лимчаст от тях за допъл-
нителни услуги.
Товамие голяможела-
ние, защото грижата за
възрастнитеепоказател-
на за нивото на нацията
ни, а вчастностина града
ни. За да я направим, ще
трябва да отрежем други
общински услуги.
- Всеки кмет е държан

отговорен за инвести-
циите, работните места,
заплатите. През вашите
първи месеци какви са
новините в тази посока?
- Приятно съм изнена-
дан, че има интерес към
Търговище. Имах срещи
с много инвеститори.
Проблем е, че трудно
намираме общински те-
рени за реализиране на
плановетеим.Сновияус-
тройствен план имаотде-
лени територии, които
трябвадапреминатот зе-
меделски в друго пред-
назначение.
В тозиплан, за съжале-
ние, сеоказа,ченеепред-
видено развитието в
следващите 10-20 г. и ще
трябва да гокоригираме.
Имам предложение от

няколко

сериозни фирми,
които искат да
инвестират тук
Намерили сме им мя-
сто. Едната инвестиция е
за 60 работни места, но
квалифицирани и с добро
заплащане. Има и други
интересни намерения.
Очакванията ни са някои
да се случат до края на
другата година, включи-
телно и идването на не-
мска фирма.
В Търговище ще се
строи втори кабелен за-
вод. Има местни фирми,
които искат да се разши-
ряват. Истината е, че не
сме зле. Имаме сериозни
заводи - в стъкларското,
мебелното, акумулатор-
нотопроизводство.Стра-
диции сме във винарство-
то. Имаме очаквания за
възраждане на военния
завод.
С повечето собствени-
ци на фирми се срещнах.
Направихисерияпосеще-
ния. Имаме обещания да
работим заедно и аз под-
крепям всеки, които съ-
здава работни места и
мисли за служителите си.
Не ме интересува кой
на коя партия е член или
привърженик, стига да
спазва закона и да мисли
за хората и града си.
Радвам се, че местният
бизнес откликна и учас-
тва на панаира, който
провеждаме тази седми-
ца, подкрепи нимного ак-
тивно и за културната
програма на форума.
Възлагам големи на-
деждиина възможността

да се
побратимим с
китайски град
Имаме покана и чака-
ме делегация към края
на годината.
Градът е Хъфей и има
4,5 млн. жители. Имат

финанси по програма “16
плюс 1” за инвестиции в
Централна и Източна
Европа.Надявамеседабъ-
де ползотворно сътрудни-
чество.
- Отворихте общината и

откъм информация. Ста-
наха ли гражданите по-ак-
тивни участници в упра-
влението?
-Радвамсе,чеобщество-
тосесъбуди.Хоратастана-
ха активни, изискват пове-
че. Непрекъснато имаме
исканиязадостъпдообще-
ствена информация. Това
затруднява администра-
цията, защото се отделя
много време за събиране
на исканите данни, а хора-
та са малко и ангажимен-
тите им ги чакат. Предос-
тавяме на всички, които
искат информация.
Смятам, че не трябва да
има скрити неща, защото
общината събира данъци-
тенахоратаи гиразпреде-
ля. Ако имат съмнения в
администрацията, няма да
искат да сиплащатиданъ-
ците. Държа на доверието
на хората, въпрекичеима

моменти, в които
се чувствам
обиден
от нарочнотоизкривява-
не на добрите неща, кои-
то правим. Знам, че е
нужно време. Затова не-
прекъснато даваме ин-
формация какво вър-
шим и защо. Твърдя, че
сме една от най-активни-
те в това отношение ад-
министрации. Така се за-
силва гражданският кон-
трол.
Работим и по обще-
ствения съвет, който ис-
кам да създам като кон-
султативен орган към
кмета,ноненистигавре-
мето.Разбрах, ченещата
не се променят за 6 месе-
ца, поне година е нужна
да усетим, че нещо се
променя и в Търговище.

За месец и половина
успях да събера всички
странипопроекта,които
отказваха дори да си го-
ворят. Разбрахме се да
направим нужното, за да
приключим работата до
края на 2015 г. Смятам,
че това беше една малка
победазацялатаадмини-
страция.
Всички искахме да
свърши разкопаването,
за да се асфалтират ули-
ците.Съобразявайкисес
инвестиционната про-
граманаВиК, започваме
поетапно асфалтиране.
Имаме финансиране.
Няма да стане веднага,
но до края на годината
щебъдатнаправенитези
улици, които са най-зле
след този проект.
- Какви са другите про-

блеми за решаване до
края на годината?
- Ремонтът на улиците
ни е приоритет, защото
инфраструктурата е в
окаяно състояние. С бю-
джетни средства правим
площадки в детските
градини, които трябва да
обновим задължително.
Това са близо 30 къта.
Работим по проектите
поОперативнапрограма
“Региони в растеж”, къ-
дето имаше промяна в
обектите, залегнали от
интегрирания план. Ние
сме от първите 10 общи-
ни, които разписаха спо-
разумението с управля-
ващия орган.
Имаме адмирации от
ръководството на ми-
нистерството и минис-
тър Лиляна Павлова за
това.
- Това е пример, че ко-

гато се обедини експерт-
ният потенциал, нещата
се случват бързо и каче-
ствено.
- Един от примерите е.
Най-лесно беше да вле-
зем в общината и да бъ-
дат уволнени всички ек-
сперти. Установи се, че в
общините, в които са на-
пуснали експертите, не-
щата зациклят, вървят
трудно. Големи общини
са след нас и се включват
в последния момент.
Ние бяхме от първите
и се надявам, че

ще реализираме
нашите
17,8 млн. лв.
успешно, защотонеполи-
тиканстваме, а работим.
Искамедапроменимиви-
зията на града, като сло-
жим ред в наемането на
терени, безразборното
прокарване на кабели и
разкопаването на улици
повсевъзможнипричини,
незаконното паркиране и
т.н.
Предизвикателство ще
бъде да се справим с гър-
мящата музика от заведе-
нията през лятото.
Проблемите са много и
ми се иска всичките да ги
елиминираме бързо, но
съмнаясно,чевсичкоста-
ва стъпка по стъпка. И
най-важното - става с хо-
ра,коитоиматзнания,же-
лание за работа и отго-
ворност.
- Вие наследихте общи-

на, в която има развити
социални услуги, старти-
раха и нови. Има обаче
недоволство по проекта
за социалните асистенти.
Какви изводи си напра-



души е населе-
нието в общи-
ната. Терито-
рията е рав-
нинна, хълми-
ста и с ниско-
планински
релеф, с над-
морска височи-
на 150-690 м.

ОБЩИНАТА НАСЕЛЕНИЕ
населени места има на тери-
торията на община Търгови-
ще. Тя е разположена в Се-
вероизточна България, част е
от област Търговище и е с
площ от 840,4 кв. км. Адми-
нистративен център е град
Търговище.
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П
роект на стойност
близо 10 млн. лв. за
обновяване и модер-

низираненаобразовател-
ната инфраструктура
внася за одобрение общи-
на Търговище.
Той е част от инвести-

ционната програма за 18
млн., за която се очаква
финансиране с европей-
ски средства по Опера-
тивна програма “Региони
в растеж”.
Според общинския

план ще бъдат ремонти-
рани детските градини
“Приказка” в кв. “Запад
2”и “Снежанка” в “Запад
1”, ясла “Първи юни” и
основно училище “Хри-
сто Ботев”.
Сградите саобследвани

енергийно и ще бъдат са-
нирани. Предвидено е
благоустрояване, озеле-
няване, изграждане на
спортниидетскиплощад-
ки, ново обзавеждане и
оборудване.
Подготовката на всич-

ки дейности, минаването
през оценки и тръжни
процедури ще продължи
докраяна годината, кога-
тосеочаквадасесключат
договори с избраните из-
пълнители. Строителни-
те работи ще започнат
през пролетта на 2017 г. и
трябва да приключат до

Инвестиционната
програма е

за 18 млн. лева
Първо ще бъдат обновени
училища, детски градини, улици

ментасеизработватехни-
ческият проект. Пред-
вижда се асфалтиране,
изгражданенатротоарии
ремонти на съществува-
щи, детска и спортна пло-
щадка, обновяване на зе-
лените зони.
Третото направление

от инвестиционната
програма вТърговище е
социалната инфра-
структура, която пред-
вижда изграждане на 18
жилища.
Вероятно те ще бъдат

в 2 кооперации в района
на кв. “Запад 3”. Ще бъ-
дат за хора, които живе-
ят в лоши битови усло-
вия или нямат жилище и
собственост. Общински-
ят съвет ще приеме спе-
циална наредба за отда-
ването на тези жилища.
Очаква се проектът за

декември 2018 г.
Проектите за рекон-

струкция на улици и из-
граждане на кръгово на
кръстовището на бул.
“Митрополит Андрей” и
ул. “Катрафилов” (бив-
шата баня) вече са изра-
ботени. През лятото ще
бъдат внесени за оценка.
Строителството започва
през март 2017 г. и трябва
да приключи до края на
годината.
Ще бъдат напълно об-

новени асфалтовата на-
стилка и тротоарите на
ул. “Трети март”, ул.
“Гладстон” с продълже-
ние по ул. “Велико Тър-
ново” до бул. “Митропо-
лит Андрей”.
Товавключваразширя-

ване на двете улици, ре-
монти на пътните и тро-
тоарни настилки, зелени
площииновоосветление.
Четвъртата улица е бул.
“Сюрен” от търговския
комплексдокръстовище-
то до полицията.
Ще се обновят и пар-

кингите около болница-
та. Ще се направят тро-
тоари, озеленяване и ця-
лата зона ще придобие
нов вид. Останалата част
от булеварда в посока
околовръстното е плани-
рана за тази година в ка-
питаловата програма.
В инвестиционния план

за 2017 г. е и благоустроя-
ване в кв. “Запад 2” в ка-
рето от болницата до ези-
ковата гимназия. В мо-

След обновяване на централната част в Търговище
стартира и инвестиционна програма за близо 18 млн. лв.

тях да бъде внесен за
одобрение през 2019 г. и
да се изпълни през след-
ващата година.
В същия период ще се

работи и по обектите по
културната инфраструк-
тура - школата по изоб-
разителниизкуства иЗе-
меделскатабанка.Отоб-
щинатаспешноотпускат

пари за укрепване по-
крива на емблематична-
та сграда на бившата
банка.Вбъдещетяще се
използва за изложбени
зали и ще се стопанисва
от художествената гале-
рия. Всички дейности по
инвестиционната про-
грама трябва да приклю-
чат до 2023 г.

Празникът идва от вековния панаир
На 14 май Търговище

ще отбележи за втори
път официалния си праз-
ник. Датата беше прие-
та с решение на общин-
ския съвет през 2015 г.
Тя беше избрана след
дългогодишни проучва-
ния и спорове. Надделя-
ха мотивите, че възник-
ването и историята на
Търговище са неразрив-
но свързани с търговия-
та и вековния панаир.
Ежегодното прове-

ждане на търг в Ески
Джумая на 14 май по-
становява указ на Алек-
сандър Батенберг от 10
януари 1880 г. Век по-
късно тогавашната упра-
ва приема да се органи-
зират Дни на Търговище,
които възстановяват тра-
дициите на панаира.
Първото търговско изло-
жение е открито на 11
май 1992 г. В него са
участвали 130 произво-
дители и търговци от
страната и чужбина. 2 г.
по-късно “Изложение
Търговище” е включено в
календара на панаирите
и изложбите на Българ-
ската търговско-промиш-
лена палата. През 1996
г. е присъдена първата
голяма награда сред
участниците - статуетка -

петле, което
става запазен
знак на форума
Тази седмица Търго-

вище провежда 239-ия
си традиционен проле-

тен панаир. Историците
смятат, че той е съще-
ствувал далеч преди то-
ва. Приема се, че по те-
зи земи още в древност-
та е имало голям търгов-
ски център, който е дал
началото на града.
Наложи се версията,

че описаният през 1153
г. от арабския учен Ал
Идриси “многолюден и
цветущ град, основан в
древни времена, с пълни
с народ пазари и при-
родни богатства” е кре-
постта Мисионис над
Търговище. Цитаделата
датира от IV-V в., а при
нахлуването на Осман-
ската армия е била опо-
жарена и населението
слязло в долината.
Има писмени сведе-

ния, че през XVI-XVII в.

селището се оформя ка-
то пазарно средище.
Феликс Каниц посетил
Ески Джумая на 2 пъти
и през 1874 г. проучил
местния панаир. Напи-
сал, че за Североизточ-
на България той е като
Узунджово за Средна
Тракия. Тук се събирали
търговци от Цариград,
Мала Азия и Персия.

Панаирът бил
обособен в
градче

със съдилище и кадия
за решаване на търгов-
ски спорове. Стоките
пристигали по море
през Варна от Констан-
тинопол, по Дунав през
Русчук, а през Балкана
идвали кервани от Сало-
ника и Адрианопол.

Търсят се
кандидати
за бившите
казарми
Община Търговище

търси бъдеще за бивше-
то военно поделение,
което държавата є пре-
достави безвъзмездно
през 2012 г. Теренът от
161 425 кв. м се намира
на входа на града откъм
София. На него има 51
сгради с обща застроена
площ от 32 000 кв. м.
Част от тях са негодни и
трябва да бъдат премах-
нати. Има развита алей-
на мрежа в целия терен,
с богата растителност и
паркови зони.
Бившето поделение бе-

ше включено в интегри-
рания план за развитие
на Търговище и трябва-
ше да бъде обновено по
програма “Региони в ра-
стеж”. Разработен бе
подробен устройствен
план за бившата казарма
и прилежащи площи. В
него са обособени 7
квартала с различно
предназначение. Идеите
бяха да се изградят пло-
щадки за спорт, детски
център и музей, социал-
на, търговска и складова
зона.
Обектът обаче беше

изваден от плановете за
финансиране по европей-
ската програма и остана
с неясна съдба. За да се
реализира планът, общи-
ната търси срества и ин-
виститори.

Пъстра развлекателна програ-
ма радва жителите и гостите на
Търговище в панаирната седми-
ца, в която се чества и официал-
ният празник на града 14 май.

СНИМКА: АНТОАНЕТА МАРЧЕВА


